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Název  Komise pro informace a média (KIM) 

Datum konání 15.ledna 2018 

Místo konání Zasedací místnost MěÚ 

Přítomni Rabušicová, Zmeškal, Kovářová, Velan, Kleinová 

Omluveni Sedláček, Dlábková   

Hosté Mikšovský 

Program 

1. Náměty k příspěvkům ŠZ 1/2018 
2. Úprava Pravidel pro ŠZ 
3. ŠZ a volební rok 2018 
4. Ostatní 
5. Doporučení RM 
6. Termíny jednání KIM v r.2018 

Obsah 
1. Náměty k příspěvkům ŠZ 1/2018 

 „Pečovatelská služba“ – návrh na doplnění informace u Seniorbusu, zda Pečovatelská služba také 
zajišťuje přepravu za určitých podmínek 

o p.Mikšovský ověřil – žádnou takovou službu Pečovatelská služba nezajišťuje (pouze pro 
abonenty této služby) 

 „Anvete senior“ – tento článek má charakter komerčního článku a mělo by jít o inzerci 
o p.Mikšovský zařadí do inzerce 

 „Co přinese rozpočet“ – v části Zeleň je uvedeno „ZDE“ 
o bude uvedena adresa odkazu 

 „Malé ohlédnutí“ (p.Bílek) - jak se bude postupovat u 5 fotografií? 
o Obsah příspěvku se přímo vztahuje na všechny fotografie, což považujeme za velké 

množství pro jeden příspěvek 
 „Odpady“ – jsou smíchány informace pro občany s otázkami a odpověďmi, doporučujeme upravit a 

lépe strukturovat 
 „NC Šlapanice“ – chybí informace o konkrétních obchodech 

o p.Mikšovský – k příspěvku bude ještě mapa s těmito obchody 
 chybí zcela příspěvky ze školství 
 chybí autoři u některých příspěvků 
 „Pravda o obchvatu“ 

o KIM je pro zveřejnění komentáře města k informacím z tohoto příspěvku – dle informací 
p.Mikšovského bude toto zveřejněno formou samostatného příspěvku ST 

o dále KIM navrhuje, aby redaktor kontaktoval zastupitele s otázkami a požádal je o reakci na 
tyto otázky 

 Později dodané příspěvky: 
o Informace z RM, Obchvat Slatiny – došly těsně před schůzkou KIM 
o Historie přišla až po schůzce 

 
2. Pravidla pro ŠZ a nový formát ŠZ 

 v těchto Pravidlech je uvedeno v čl.5: „redakce se řídí těmito pravidly … podle rubrik definovaných 
v příloze těchto pravidel …“ 

 komisi byl prezentován nový návrh nového ŠZ těsně před jeho zpracováním – nebyl tedy již 
dostatečný prostor pro diskusi nad novými rubrikami 

 KIM žádá, aby redakce upravila v příloze Pravidel pro ŠZ rubriky a aby konzultovala takovéto záměry 
s dostatečným předstihem 
 



Městský úřad Šlapanice  

 

  
  

 

Zápis z jednání komise 
 

 

F-KT-50 

 
3. ŠZ a volební rok 2018 

 KIM na svém jednání 18.9.2017 navrhla RM náměty k zajištění informovanosti občanů ve volebním 
roce 

 RM tyto návrhy odmítla – odůvodnění viz příloha  
 vzhledem k uvedeným argumentům KIM požádala o stanovisko také právní poradnu SMO – z tohoto 

stanoviska usuzujeme, že argumenty RM jsou chybné a návrhy KIM tak je možné realizovat 
 vzhledem k tomu, že původní návrh KIM zahrnoval využití i 1. čísla ŠZ 2018, které už je v přípravě, 

předkládá KIM upravené varianty RM: 
o varianta 1:  

 využít 3. a 4. ŠZ (červen + srpen) pro prezentování názorů na klíčová témata města 
(pro každé číslo jedno téma) 

 u 3. čísla oslovit subjekty v zastupitelstvu + subjekty, které mají ve Šlapanicích 
místní organizaci 

 u 4. čísla oslovit všechny subjekty, registrované pro volby 2018 
 rozsah reakce subjektů by měl být 1 strana pro každý subjekt 

o varianta 2: 
 využít 4. ŠZ (srpen) – zvolit 3 klíčová témata města s oslovením všech subjektů 

registrovaných pro volby 2018 
o varianta 3: 

 vytvořit samostatné vydání ŠZ (září 2018) pouze s komentáři volebních subjektů 
registrovaných pro volby 2018 na vybraná témata 

o námět na zajištění Kulatého stolů trvá beze změn 
 ZDŮRAZNĚNÍ: 

o KIM nepovažuje tuto formu příspěvků za propagaci či volební kampaň z prostředků města 
o pokud bude dodrženo, aby reakce volebních subjektů se týkaly přímo zvolených témat, 

považujeme tento způsob za umožnění informovanosti občanů o názorech subjektů na 
problémy, které se jich týkají 

 
4. Ostatní 

 Omluva za kvalitu minulého ŠZ 
o KIM navrhovala, aby redakce co nejdříve prezentovala omluvu občanům za kvalitu 

posledního vydání ŠZ všemi dostupnými médii (facebook města, web – což se nestalo) 
o redaktor konstatoval, že toto bude v příštím vydání ŠZ – což KIM považuje za nedostatečné 

 
 Web města 

o 3.1. zaslal P.Zmeškal RM doporučení zastavit veškeré práce na přípravě nového webu a začít 
jej znovu, případně projekt pozastavit a provést důkladnou kontrolu obsahu a funkcí 

o dle sdělení ST jsou práce na přípravě nového webu pozastaveny a příprava nového webu 
začne od počátku – KIM považuje toto rozhodnutí za pozitivní a žádá RM, aby zapojila členy 
KIM do přípravy tohoto nového webu 
 

 KIM žádá o zajištění účasti p.Hladkého na únorové schůzce KIM 
 

 KIM opakovaně žádá o takovou organizaci, aby p.Mikšovský stíhal posílat KIM úplné podklady – tedy 
uvedení autorů u všech příspěvků, seznam příspěvků, které jsou ještě plánovány, příspěvky, které 
nevyžadují aktuálnost, posílat včas 
 

 KIM žádá opakovaně o zpracování plánu, které komise budou v kterých vydáních ŠZ prezentovány 
 

 KIM po 2 roky navrhovala v rámci tematického plánu ŠZ využívat tzv. „nosná témata“ – tedy pro 
každé číslo ŠZ určit téma, které je pro občany zajímavé a aktuální 

o vzhledem k tomu, že se tento formát nedařilo redakci realizovat v dostatečném rozsahu 
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PŘÍLOHA 1: 
 
Doporučení KIM: 

- v rámci přípravy rozpočtu města na r. 2018 vyčlenit částku na případné využití námětů na předvolební 
informování občanů o názorech volebních subjektů. 

 
RM: zamítá návrh KIM předvolebního informování v navrženém rozsahu ze dne 18.10.2017. 
 
Odůvodnění: 

- Informace o jednotlivých volebních subjektech pro komunální volby budou známy nejdříve 66 
dnů před volbami, tedy nelze zajistit, že budou osloveny případně všechny volební subjekty a 
zaručit tak rovnost podmínek pro všechny subjekty. 

- Město nemůže zajistit, že všechny subjekty využijí možnost prezentace v médiích obce, 
nemůže tedy zajistit rovné a vyvážené informování občanů. 

- Prostředky města mohou být využity pro informování občanů, nikoliv pro volební kampaň 
subjektů. Pro volební kampaň by měly subjekty využívat své vlastní prostředky. Rozsah 
informování navržený KIM je odhadován na 0,5 úvazku, tedy min. 200 000  Kč. RM preferuje 
využití částky jiným způsobem ve prospěch občanů města.  

 
 
 
PŘÍLOHA 2: 

rozhodla se KIM ustoupit od tohoto svého záměru 
 

 RM pověřila KIM sjednocením Pravidel v návaznosti na zvažovaný přechod komise na výbor (viz 
námět KIM, aby byl dodržován rozsah 0,5 strany na subjekt, což není v Pravidlech přesně 
specifikováno) 

o KIM navrhuje nechat tento krok na pracovní skupině, která bude vytvářet podmínky pro 
vytvoření výboru pro informace 

 
5. Doporučení pro RM (shrnutí) 

 KIM žádá, aby redakce upravila v příloze Pravidel pro ŠZ rubriky a aby konzultovala takovéto záměry 
s KIM s dostatečným předstihem 

 KIM žádá RM, aby byli její členové zapojeni do přípravy nového webu 
 KIM doporučuje ke schválení návrhy KIM k informovanosti ve volebním roce – viz b.3 
 KIM žádá RM, aby zajistila pro redakci takové podmínky, které ji umožní zajistit včas všechny 

podklady pro aktuální ŠZ 
o seznam příspěvků, které se plánují a nebyly zaslány v první zásilce příspěvků k 12.dni 
o autory všech příspěvků 
o dodržovat zasílání příspěvků, které nevyžadují aktuálnost, dle harmonogramu 

 
6. Termíny a program příštích jednání: 

 19.2.             19.3.  16.4.  16.5. (středa) 18.6. 
 žádáme redaktora, aby upřesnil termíny tak, aby bylo možné zajistit zasílání příspěvků včas se 

všemi potřebnými informacemi 

Vyhotovil: Pavel Zmeškal 

Podpis 
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Stanovisko SMO k dotazu komise – zasláno jako samostatná příloha 
 


